
 
Vuoden 2025 talousarvio ja vuosien 2026-2027 toiminta- ja talousarviosuunnitelma 
 
Hyvinvointilautakunta 06.11.2024 § 86  
  
 

Kunnanhallitus pyytää hallintokuntien esitykset vuoden 2025 
talousarvioksi ja vuosien 2026-2027 taloussuunnitelmaksi 8.11.2024 
mennessä.  
 
Valtuuston talousarvioseminaarissa 20.9.2024 on vahvistettu 
talousarvion valmistelutyön pohjaksi keskeiset toiminnalliset 
muutokset talousarviovuodelle 2025 ja suunnitelmavuosille 2026-
2027 sekä talousarvioraamit käyttötalouden ja investointien osalta. 
Valmistelutyössä hallintokuntia ohjaavat valtuustoseminaarin 
vahvistamat nettoraamit (toimintakate) sekä valtuuston kesäkuussa 
2024 asettama miljoonan euron sopeuttamisvaatimus (pysyvät 
vaikutukset).  
 
Kunnanhallitus päätti 28.10.2024 yhteistoimintaneuvottelut, joiden 
tuloksena sivistystoimen säästövaade vuodelle 2025 on 210 000 
euroa. Säästöt syntyvät muiden muassa kirjastoautotoiminnan 
lopettamisesta vuoden 2025 alkupuolella ja yläkoulun 8. ja 9. 
luokkien muuttamisesta nelisarjaisesta kolmisarjaiseksi 
syyslukukauden 2025 alusta alkaen.  

 
Sivistystoimelle asetettu toimintakate talousarviovuodelle 2025 on 
10 875 000 euroa. Talousarviossa on varauduttu 2% 
kustannusvaikutuksiin palkankorotuksissa ja 2% korotuksiin 
palvelujen ostoissa.  

 
 

Sivistystoimi TA 2024 Raami 
2025 

TAE2025 Muutos
% 

Hallinto -149 487 -193 830 -193 815 29,65 % 
Varhaiskasvatus -2 070 165 -2 218 600 -2 372 936 14,63 % 
Perusopetus -6 531 512 -6 443 115 -6 547 108 0,24 % 
Lukio ja 
ammatillinen 
koulutus 

-955 958 -921 630 -925 841 -3,19 % 

Kansalaisopisto -303 182 -267 960 -267 968 -11,61 % 
Kirjasto -408 351 -360 425 -360 425 -11,74 % 
Vapaa-aikatoimi -439 563 -469 440 -475 084 8,08 % 
Yhteensä -10 863 687 -10 875 000 -11 143 177 2,57 % 
 
 
 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle hyvinvointilautakunnan talousarvion vuodelle 2025 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2026-2027. 

  
Päätös Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Petri Manninen esitti 

jäsen Ari Sääskilahden kannattamana, että asia jätetään pöydälle 



seuraavaan kokoukseen. Esitys pöydällepanosta hyväksyttiin 
yksimielisesti.  
 
Merkitään, että pidettiin neuvottelutauko klo 18:04-18:56. 

 
 Lisätietoja asiasta antaa:  
 sivistystoimenjohtaja Juha Siitonen, 
 puh. 040 544 5150, etunimi.sukunimi@ranua.fi 
 
 
Hyvinvointilautakunta 12.11.2024 § 94    
1368/02.02.00/2022    
 

Asia jäi pöydälle hyvinvointilautakunnan edellisessä kokouksessa 
6.11.2024. 

Päätösehdotus Hyvinvointilautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle hyvinvointilautakunnan talousarvion vuodelle 2025 ja 
taloussuunnitelman vuosille 2026-2027. 

  
Päätös Sivistystoimenjohtaja täydensi päätösehdotusta siten, että 

kansalaisopiston talousarvion musiikki- ja tanssiopiston 
ostopalvelusopimukseen lisätään 3 230 euroa. Lisäys hyväksyttiin 
yksimielisesti.  
 
Asiasta käydyn keskustelun aikana Antero Lohi teki Tea 
Romppaisen kannattamana vastaehdotuksen, että talousarvio 
hyväksytään täydennetyn päätösehdotuksen mukaisesti, mutta 
talousarvioon lisätään 13 000€, jolla saadaan säilytettyä Kirkonkylän 
koulun jakotunnit 5-6 -luokkalaisille (10 400€) ja järjestettyä Kuhan 
koulun oppilaiden säännölliset käynnit kirjastoon (2 100€) sekä 
säilytetään ilmainen perheluistelu (500€).  
 
Petri Manninen teki Liisa Mannisen kannattamana vastaehdotuksen, 
että talousarvio hyväksytään täydennetyn päätösehdotuksen 
mukaisesti seuraavilla muutoksilla: päiväkodin välipalaa ei 
yksinkertaisteta (1 000€), aamu- ja iltapäivätoimintaa ei uudelleen 
organisoida (7 500€), jakotunteja ei poisteta 5-6 luokilta (10 400€), 
Kuhan koulun aamupäivätoimintaa ei lakkauteta (1 500€), 
valinnaisaineita ei karsita 8- ja 9-luokilta (8 000€) , 8- ja 9. luokkia ei 
muuteta kolmisarjaisiksi (44 000€), kirjastoauto-toimintaa ei 
lakkauteta (67 000€), nuorisotoimen osalta aukioloaikojen 
supistaminen kohdistetaan muille päiville kuin lauantaille.  
 
Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että 
keskustelun kuluessa on tehty kaksi täydennetyn päätösesityksen 
vastaesitystä, joiden välillä on äänestettävä. 
Puheenjohtaja esitti, että ne hyvinvointilautakunnan jäsenet, jotka 
kannattavat Antero Lohen esitystä, äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Petri Mannisen esitystä, äänestävät EI. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. Äänestyksessä annettiin 3 JAA ääntä 
(Sirkka Illikainen, Antero Lohi ja Tea Romppainen) ja 3 EI ääntä (Ari 
Sääskilahti, Petri Manninen ja Liisa Manninen). Puheenjohtaja totesi, 
että äänestystuloksen mennessä tasan puheenjohtajan ääni 
ratkaisee, joten Antero Lohen vastaesitys tulee päätösehdotuksen 



vastaesitykseksi toisessa äänestyksessä.  
 
Merkitään, että Petri Manninen, Liisa Manninen ja Ari Sääskilahti 
jättivät eriävän mielipiteen. Eriävä mielipide on pöytäkirjan liitteenä.   
 
Toisessa äänestyksessä äänestettiin täydennetyn pohjaesityksen ja 
Antero Lohen tekemän vastaesityksen välillä. Puheenjohtaja esitti, 
että ne hyvinvointilautakunnan jäsenet, jotka kannattavat 
pohjaesitystä, äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Antero Lohen 
vastaesitystä, äänestävät EI. Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
Äänestyksessä annettiin kuusi EI ääntä (Sirkka Illikainen, Ari 
Sääskilahti, Tea Romppainen, Antero Lohi, Liisa Manninen ja Petri 
Manninen) eikä yhtään JAA ääntä. Puheenjohtaja totesi, että 
äänestystuloksen perusteena Antero Lohen vastaesitys tuli 
päätökseksi. 
 
Merkitään, että lukion rehtori Petteri Mertala oli kuultavana tämän 
pykälän käsittelyn aikana klo 16:08-16:30.  
 
Merkitään, että Tea Romppainen poistui kokouksesta 16:48-16:59 
väliseksi ajaksi. 

 
 Lisätietoja asiasta antaa:  
       sivistystoimenjohtaja Juha Siitonen, 
       puh. 040 544 5150, etunimi.sukunimi@ranua.fi 


